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Protokół Nr VI/11 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 10 lutego 2011 roku 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godz. 11:00 otworzył VI/11 sesję 

Rady Miejskiej w Łobżenicy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 10 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał – lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do protokółu.  

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: członek Zarządu Powiatu Pilskiego Stefan Piechocki, 

Radna Rady Powiatu Bogusława Jagodzińska, Radny Rady Powiatu Kazimierz Wasiak, Burmistrz 

Łobżenicy Eugeniusz Cerlak, Wiceburmistrz Tadeusz Perliński, Skarbnik Gminy Łobżenica 

Wiesława Adamowska, Dyrektor MGOPS Anna Gryniewicz, Dyrektor GOOS Maria Klóska, Radca 

Prawny Urzędu Gabriela Reszkowska, Kierownik Posterunku Policji w Łobżenicy Janusz Kowalski. 

 

Ad. 2 

Rada Miejska w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęła protokół Nr IV/10       

z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 29 grudnia 2010r. oraz protokół Nr V/11 z obrad 

sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 20 stycznia 2011r. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano, radnym porządek obrad VI sesji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Następnie zaproponował wykreślenie: 

• Punktu 8 – „Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmian w Miejscowym Planie 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Łobżenica” 

W dalszej części zaproponował wprowadzenie do porządku obrad zmian, poprzez dodanie 

następujących punktów: 

• Punktu 8 – „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2011 rok”. 

http://www.pdfcomplete.com/cms/hppl/tabid/108/Default.aspx?r=q8b3uige22


 2 

• Punktu 9 – „Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na realizację inwestycji 

modernizacji oczyszczalni i stacji uzdatniania wody oraz budowy kanalizacji deszczowej”. 

• Punktu 11 – „Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej w sprawie wyników kontroli realizacji 

zadania dowozu uczniów do szkół”. 

 

W dalszej części zapytał czy są inne uwagi i propozycje zmian do porządku obrad VI sesji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. Wobec braku innych uwag do porządku obrad poddał pod głosowanie 

powyższe propozycje zmian. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 10 głosami „za”, głosów „przeciw” i głosów 

„wstrzymujących się” nie stwierdzono przyjęła porządek obrad wraz z poprawkami                  

w brzmieniu jak niżej: 

 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Łobżenica na 2011 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2011 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na realizację inwestycji modernizacji 

oczyszczalni i stacji uzdatniania wody oraz budowy kanalizacji deszczowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

11. Przedstawienie planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

12. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej w sprawie wyników kontroli realizacji zadania dowozu 

uczniów do szkół. 

13. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Wolne wnioski i głosy. 

15. Zakończenie obrad sesji. 
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Ad. 4 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 

21. 01. 2011r. – odbyło się posiedzenie Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy; 

26. 01. 2011r. - odbyło się posiedzenie Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy; 

07. 02 2011r. - odbyło się posiedzenie Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy; 

- Odbyło się spotkanie z Burmistrzem Więcborka w sprawie odwodnienia łąk w Dźwiersznie 

Małym; 

01. 02. 2011r. – odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 

Nadnoteckich a na dzień 16 lutego ustalone jest Walne Zgromadzenie stowarzyszenia, gdzie udział 

weźmie wspólnie z Przewodniczącym Komisji Finansowej Panem Piotrem Łososiem; 

w dniach 3-4. 02. 2011r. – odbył się konwent wójtów i burmistrzów województwa Wielkopolskiego; 

06. 02. 2011r. – odbyły się wybory uzupełniające do Senatu RP, które wygrał Pan Henryk Stokłosa; 

08. 02. 2011r. – odbyło się Walne Zebranie Lokalnej Grupy Działania w Wysokiej. Naszym 

przedstawicielem do Rady Programowej LGD jest sołtys wsi Rudna Pan Jarosław Maciejewski; 

02. 02. 2011r. – odbyło się zebranie wyborcze sołtysa i Rady Sołeckiej wsi Luchowo, obowiązki 

sołtysa dalej pełnić będzie Pan Ireneusz Pufal; 

07. 02. 2011r. – odbyło się zebranie wyborcze sołtysa i Rady Sołeckiej wsi Wiktorówko, obowiązki 

sołtysa dalej pełnić będzie Pan Franciszek Kapeja; 

08. 02. 2011r. – odbyło się zebranie wyborcze sołtysa i Rady Sołeckiej wsi Piesno, obowiązki 

sołtysa dalej pełnić będzie Pan Antoni Kapeja; 

09. 02. 2011r. – odbyło się zebranie wyborcze sołtysa i Rady Sołeckiej wsi Kościerzyn Mały, 

obowiązki sołtysa dalej pełnić będzie Pan Edward Wełniak; 

09. 02. 2011r. – odbyło się zebranie wyborcze sołtysa i Rady Sołeckiej wsi Szczerbin, obowiązki 

sołtysa dalej pełnić będzie Pan Zbigniew Kubicki; 

Dodał, iż odbyło się zebranie wyborcze OSP Izdebki, gdzie wybrany został nowy Prezes Pan Adam 

Budziewicz. 

W dalszej części poinformował, iż w Górce Klasztornej odbyło się spotkanie Organizacji 

Turystycznej Północnej Wielkopolski Dolina Noteci, w której przedstawicielem jest Wiceburmistrz 

Pan Tadeusz Perliński. 
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Wiceburmistrz T. Perliński 

W Organizacji Turystycznej Północnej Wielkopolski Dolina Noteci, promowane są Sanktuaria 

Maryjne w północnej Wielkopolsce: 

a) Sanktuarium Maryjne w Skrzatuszu 

b) Kalwaria w Ujściu; 

c) Górka Klasztorna; 

Oznajmił, iż spotkanie odbyło się w celu wypracowania form, sposobu oraz metod promocji 

Misterium Męki Pańskiej w Górce Klasztornej. Na spotkaniu tym zostały ustalone wstępne założenia 

dotyczące kosztorysu. Następne spotkanie odbędzie się 16 lutego, na którym będzie wiadomo jakie 

pozycje należy zmienić. Udział naszej gminy wynosi 3 750,00 zł a kwota dofinansowania wynosi 

22 000,00 zł co daje łączną sumę 25 000,00 zł, która przeznaczona jest na promocje Misterium Męki 

Pańskiej w Górce Klasztornej. Elementami promocyjnymi będą plakaty, ulotki, broszury oraz 

banery.  Dodał, iż będzie negocjował z właścicielami dróg o darmowe wywieszenie banerów. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak poddał pod 

głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z realizacji zadań 

Gminy Łobżenica. 

 

Ad 5 

Radny Rady Powiatu K. Wasiak 

Oznajmił, iż na ostatniej sesji Rady Powiatu w Pile Starosta Pilski złożył sprawozdanie                      

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2010 rok, które zostało przyjęte. 

Następnie wymienił niektóre uchwały, które rada podjęła na ostatnie sesji w dniu 27 stycznia 2011 

roku w sprawie: 

a) rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Pile; 

b) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pilskiego na lata 2011 – 2021; 

c) budżetu powiatu na rok 2011; 

d) powierzenia dla Gminy Białośliwie realizacji zadań własnych powiatu z zakresu kultury; 

e) powierzenia dla Gminy Kaczory realizacji zadań własnych powiatu z zakresu kultury; 

f) powierzenia dla Gminy Łobżenica realizacji zadań własnych powiatu z zakresu kultury; 
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g) zmieniającą uchwałę w sprawie zatwierdzenia projektu współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego; 

h) w sprawie wydelegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku; 

i) wydelegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku; 

j) planu pracy Rady Powiatu w Pile; 

k) w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Pile na 2011 

rok. 

Dodał, iż w dokumentach powiatu nie znalazły odzwierciedlenia środki na kontynuację drogi 

Kijaszkowo-Kruszki, dlatego wspólnie z radnym Stanisławem Jendrzejewskim złożył stosowną 

interpelację w tym zakresie. Według ustnych zapewnień, jak tylko znajdą się w roku bieżącym 

środki na to przedsięwzięcie, zadanie to zostanie wprowadzone, chociażby tylko na etapie 

dokumentacji.  

 

Członek Zarządu Powiatu Pilskiego S. Piechocki 

Oznajmił, iż cieszy się, że radni mówią o sprawach powiatu, gdyż zarząd jest wykonawcą.          

Wiele rzeczy jest w budżecie umieszczonych, ale w ciągu roku może się dużo zmienić.  

Uważa, iż dzięki składanym interpelacją dotyczącej drogi Kijaszkowo-Kruszki cały czas się na ten 

temat dyskutuje. Dodał, iż każdy dodatkowy dochód spowoduje to, iż dokonywana będzie zmiana     

z przesunięciem tych środków na realizację tej inwestycji. Zaznaczył, iż nie da się prowadzić            

w Powiecie Pilskim dwóch inwestycji o podobnym zakresie. 

Dodał, iż 80% interpelacji jakich wpłynęło, to są to interpelacje z okręgu wyborczego Wyrzysk – 

Łobżenica. 

Istnieje problem dróg na terenie Powiatu Pilskiego. Drogi są zniszczone, dlatego zobowiązał się na 

bieżąco wspomniane elementy wykonywać. 

Będą wykonywane zasadzenia drzew również na terenie Łobżenicy czyli w Dębnie oraz 

Ferdynandowie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Ulice na terenie gminy stanowią wielki problem dla mieszkańców gminy, dla mieszkańców 

Łobżenicy. Jesteśmy na etapie budowy kanalizacji w Łobżenicy, te obszary miasta gdzie kanalizacja 

została wykonana, były wykonywane za zasadzie odbudowy ulic, odtworzenie i położenia nowej 

nawierzchni, co jest obowiązkiem gminy. 
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Niebawem rozpocznie się ostatni etap kanalizacji miasta, który rozpocznie się od pozostałej 

nieskanalizowanej części Łobżenicy centralnej jak również peryferyjne dzielnice łobżenickie i tereny 

miejscowości przyległych. 

Wynikł problem z ul. Złotowską odnośnie utrzymania przejezdności drogi oraz bezpieczeństwa 

przechodniów oraz pojazdów. Istnieje potrzeba przebudowy tej ulicy od budowy nawierzchni po 

budowę chodników. 

Zaznaczył, iż Gmina Łobżenica wyraża wolę partycypacji w kosztach, ponieważ w Wieloletnim 

Planie Finansowym zapisana jest budowa ul. Złotowskiej. Chcemy doprowadzić drogę do 

współczesnych standardów komunikacyjnych a naprawa bieżąca niczego na trwale nie rozwiąże. 

Dodał, iż problem drogi Kijaszkowo-Kruszki jest bardzo ważny, nad którym należałoby 

popracować. 

Temat wymagający ustalenia to kwestia własności na Placu Zwycięstwa. W chwili obecnej jest to 

własność powiatu, jednak ze względu na planowaną rewitalizację gmina chciałaby przejąć ten plan 

na mienie komunalne Gminy Łobżenica, oczywiście na zasadzie nieodpłatnego przekazania. 

Zaznaczył, iż prowadzone są pewne działania w celu uregulowania tej sprawy. Jest to temat godny 

rozważenia.  

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Powiedział, iż 13 lat temu, gdy podejmowano dyskusje o drodze Łobżenica – Piła bądź        

Łobżenica – Kijaszkowo nie było w planach budowy południowej obwodnicy. Apelował, aby nie 

zapominać o wspomnianej drodze, gdyż determinacja mieszkańców kiedyś do granicy dochodzi. Na 

zebraniach wiejskich podejmowane są rozmowy na ten temat, w których mieszkańcy północnej 

gminy w przypadku referendum bez zastanowienia podjęliby decyzje o zmianie powiatu.  

Powiat od 13 lat nie wywiązuje się z zobowiązań, nie czyniąc nic w tej sprawie. Jako gmina 

wypełniliśmy swoje zadania, ponieśliśmy koszty związane z podziałem oraz wykupem gruntów. 

 

Członek Zarządu Powiatu Pilskiego S. Piechocki 

Odniósł się do wypowiedzi Burmistrza mówiąc, iż mimo, że działanie w samorządzie gminnym   

oraz w samorządzie powiatu jest podobne, to w przypadku tych dwóch samorządów obowiązki są 

zupełnie inne. 

Oznajmił, iż droga Kijaszkowo-Kruszki jest cały czas tematem rozmów, jednak bez środków 

zewnętrznych nie ma możliwości wykonania tej drogi. 

Trzeba patrzeć realnie, a takich realnych możliwości wprowadzenia do budżetu inwestycji typu 

budowa drogi Kijaszkowo-Kruszki w tym roku nie ma. 
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Przygotowywana jest dokumentacja, projekty, ale jeśli gminy Łobżenica nie wejdzie z pomocą        

w tę inwestycję to powiat będzie miał większe problemy rozpocząć tę inwestycje. 

Uważa, iż pewne negocjacje powinny rozstrzygnąć się na zasadach gabinet Burmistrza – gabinet 

Zarządu Powiatu. Dodał, iż jeżeli Gmina Łobżenica przystąpi wspólnie z Powiatem Pilskim do 

budowy drogi Kijaszkowo-Kruszki to taka inwestycja będzie tańsza i korzystniejsza dla obu stron. 

Nie odniósł się do tematu związanego z nieodpłatnym przekazaniem Placu Zwycięstwa, ponieważ 

temat ten nie jest mu znany.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż hierarchia zadań w samorządach jest uchwalana a każdy samorząd ma odrębne zadania. 

Przepisy pozwalają a taktyka dowodzi, iż takie porozumienia – działania partnerskie maja miejsce      

i przynoszą pozytywne efekty. 

 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej          

w Łobżenicy P. Łososia 

Zwrócił uwagę na odcinek drogi powiatowej z Łobżenicy prze Liszkowo, Fanianowo, Dębno do 

Dziunina. Droga ta została zniszczona w trakcie realizacji inwestycji wykonywanej na drodze nr. 10. 

Na drodze tej występują odcinki dobre np. w Liszkowie czy Dębnie, jednak odcinki z Liszkowa do 

Fanianowa są tragiczne. 

Zapytał czy jest szansa na naprawę powierzchniową drogi w roku bieżącym, a jeżeli nie to czy 

istnieje możliwość wpisania tej inwestycji do budżetu na 2012 rok. 

 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odniósł się do wypowiedzi członka zarządu Pana Stefana Piechockiego mówiąc, iż 13 lat temu 

Powiat Pilski zobowiązał się do wykonania drogi Kijaszkowo-Kruszki, dlatego Łobżenica przeszła 

do Powiatu Pilskiego. 

Odnośnie drogi Łobżenica-Liszkowo było zawarte porozumienie, w którym były określone zasady 

przepuszczania całego transportu na drogę 242. O tym porozumieniu mówił Starosta Pilski Tomasz 

Bugajski. Po zakończeniu budowy obwodnicy miał być wykonany remont tej drogi przez firmę, 

która była wykonawcą drogi 242. Droga Łobżenica-Liszkowo jest w znacznym stopniu zniszczona, 

spękana i od tego czasu nic na niej nie zostało wykonane.  
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Członek Zarządu Powiatu Pilskiego S. Piechocki 

Oznajmił, iż to on odpowiada za stan dróg. Nadmienił, iż droga ta jest opisana, sfotografowana          

i skamerowana. 

Nie zgodził się z przedmówcą twierdząc, ze wiele rzeczy było wykonane na tej drodze, ale mimo 

wszystko wiele też jest do zrobienia. 

Wykonawca drogi 242 potwierdził, iż wywiąże się z zawartego porozumienia dotyczącego naprawy 

zniszczonej drogi przez ciężki sprzęt przejeżdżający przez drogę. 

 

Ad 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przepisy ustawy o finansach publicznych zobowiązały samorządy przed uchwaleniem budżetu do 

dysponowania ważną Wieloletnią Prognozą Finansową na kolejne lata. Ustawa nakłada obowiązek 

takiej prognozy przynajmniej do 3 lat na przód w czasie, kiedy przewidywany jest program 

określonego działania wieloletniego. 

Ważnym zapisem, który decyduje o możliwości umieszczania różnych zadań w zakresie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej jest to, że w pierwszej kolejności muszą być pokryte wydatki bieżące, które 

wynikają z realizacji zadań bieżących. Możliwości w tym zakresie są ograniczone. Ważnym 

elementem jest to, że wydatki bieżące nie mogą przekroczyć dochodów bieżących. 

Zapisy Ustawy o Finansach Publicznych ustaliły taką zasadę, że dotychczas obowiązujące 

wieloletnie programy inwestycyjne i inne programy gospodarcze niejako mogą być ujęte w tych 

wieloletnich programach finansowych. 

Należą do nich np.: 

a) Strategia Rozwoju Gminy 

b) Plan Rozwoju Lokalnego 

c) Wieloletni Plan Inwestycyjny itd. 

Zapisy tej prognozy decydują o tym jak wyglądają kolejne plany roczne, które są budżetem. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa jest dokumentem ważniejszym od budżetu, ponieważ to ona 

decyduje co w budżecie jest zawarte. 

Dopóki nie nastąpi zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej nie można zmieniać limitów 

wydatków na zadania wieloletnia. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa jest dokumentem, który mieście się w pewnych ramach i aby 

gmina mogła dokonywać zmiany, musi uzyskać opinię organów zewnętrznych czyli Regionalnej 

Izby Obrachunkowej, która wskazuje czy wszystkie elementy związane z tymi zadaniami są 

poprawne i zgodne i przepisami. 
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Taka opinia przedkładana jest do rozpatrzenia takiej uchwały i to stanowi podstawę do dalszych prac 

nad Wieloletnią Prognozą Finansową. 

Do projektu budżetu została taka opinia przedłożona, gdzie jest pewna projekcja zastosowanych 

różnych zadań. 

W trakcie dyskusji nad tym dokumentem okazało się, że oczekiwania, potrzeby społeczne 

formułowane przez radnych maja inny wymiar niż zaprezentowane materiały. 

Szczególnie Wieloletnia Prognoza Finansowa obejmowała na tym etapie projektu niektóre ważne 

zadania, w stosunku do których gmina miała wcześniej podjęte pewne zobowiązania. W toku 

dyskusji nad tym dokumentem zostało to skorygowane, zostały wprowadzone do tej prognozy 

zadania, które należało tam ująć między innymi takie zadanie jak budowa Zakładu 

Unieszkodliwiania Odpadów w Złotowie. Ponadto to budziły wątpliwości radnych zapisy dotyczące 

hierarchiczności zastosowanych tutaj celów. Niektóre dokumenty strategiczne były opracowywane 

w gminie na lata 2006-2013. Dokumenty te jeszcze obowiązują, ale zapisy roku 2011 są bardzo 

uogólnione, nie rozpisują wspomnianej hierarchiczności, gdzie była zasadnicza trudność co uznać za 

ważniejsze w tych dokumentach oraz które zadanie przed którym ma być realizowane. 

Trudna dyskusja dotyczyła budowy dróg i ulic na terenie gminy. Dysponujemy określonym zasobem 

finansowym, który możemy na te zadania uruchomić. 

Wydaje się, że osiągnęliśmy wstępny kompromis i sformułowaliśmy pewne zadania do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 

Jest potrzeba opracowania programu gospodarczego budowy i przebudowy dróg i ulic na terenie 

gminy. 

W prognozie został wydany wariant startowy, gdzie wchodzimy z przygotowaniem inwestycji 

związanej z przygotowaniem dokumentacji na przebudowę i budowę dróg na osiedlu Słonecznym, 

ul. Złotowskiej, ul. Batorego oraz przygotowanie dokumentacji do możliwości aplikowania pod 

wnioski unijne Placów w Łobżenicy. W związku z tym, że kanalizacja będzie kontynuowana przez 

okres trzech lat to zostanie wykonana w pierwszej kolejności a następnie budowa nawierzchni czy 

przebudowa dróg i ulic. 

W dalszej części wypowiedzi oznajmił, iż szczegółową dyskusję zmian i propozycji do budżetu, 

które Rada Miejska wypracowała na kanwie analizy Wieloletniej Prognozy Finansowej a później 

szczegółowych zapisów w Planie Rocznym przedstawi Przewodniczący Komisji Finansowej, 

Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy Pan Piotr Łosoś. 
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Następnie przedstawił Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 grudnia 2010 

roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

która stanowi załącznik nr 2 do protokółu. 

 

Wobec braku uwag odczytał całe brzmienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2011 – 2014 a następnie poddał pod go pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 10 głosami „za”, głosów 

„przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr VI/23/11         

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2011 – 

2014, która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Projekt budżetu był wielokrotnie przedstawiany na komisjach Rady Miejskiej, zwłaszcza na 

posiedzeniach Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady 

Miejskiej Piotra Łososia o przedstawienie stanowiska Komisji Finansowej wraz z wnioskami. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej          

w Łobżenicy P. Łososia 

Projekt budżetu naszej gminy na 2011 rok analizowany był na pięciu posiedzeniach Komisji 

Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Przystępując do analizy projektu budżetu na 2011 rok wszyscy członkowie komisji mięli 

świadomość, że gmina jako lokalna wspólnota samorządowa dysponuje określonym ustawowo 

zakresem swobody w decydowaniu o sobie, wspólnym majątku oraz o zaspokajaniu potrzeb 

społecznych. Samorząd nasz stoi dzisiaj przed koniecznością skutecznego rozwiązywania wielu 

istotnych problemów, które można sprowadzić do następujących pytań: 

1. W jaki sposób zapewnić jak najwyższy poziom usług społecznych, komunalnych                             

i administracyjnych świadczonych na rzecz społeczności lokalnej; 

2. W jaki sposób stymulować procesy rozwoju gospodarczego czyli co należy zrobić, aby 

stworzyć dogodne warunki do lokalizowania się nowych przedmiotów gospodarczych, 

instytucji i organizacji, a także dalszego rozwoju już istniejących; 
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3. W jaki sposób efektywnie chronić walory i zasoby środowiska przyrodniczego oraz 

prowadzić działalność realizując zasadę zrównoważonego rozwoju; 

4. W jaki sposób skutecznie chronić walory i zasoby dziedzictwa kulturowego i przeciwdziałać 

ich degradacji; 

5. W jaki sposób pozyskiwać zewnętrzne środki finansowe na realizację przedsięwzięć 

rozwojowych, jak skorzystać ze środków pomocnych Unii Europejskiej; 

6. W jaki sposób pozyskać zewnętrzne środki finansowe na realizację przedsięwzięć 

rozwojowych, jak skorzystać ze środków pomocnych Unii Europejskiej? 

 

Rozwiązywanie przez nasz samorząd tych istotnych a jednocześnie bardzo trudnych problemów 

musi mieć charakter aktywny tj. nastawiony na optymalne wykorzystanie wszystkich możliwości 

rozwoju gminy prowadzących zarówno  do ilościowych jak i jakościowych zmian w przyszłości. 

Przystępując do analizy projektu budżetu mięliśmy świadomość, że przed naszym samorządem 

prawdziwy sprawdzian z gospodarności, ponieważ w życie weszły przepisy art. 242 ustawy               

o finansach publicznych, zakazujące samorządom uchwalenia budżetów, w których planowane 

wydatki bieżące przekroczą wysokość dochodów bieżących powiększonych o nadwyżkę budżetową 

z lat ubiegłych. 

Planowanie budżetu dla naszej gminy stało się więc wyjątkowym zadaniem. Konstrukcja budżetu 

oparta jest na Wieloletniej Prognozie Finansowej, która wynika ze Strategii oraz Wieloletniego 

Planu Inwestycyjnego. Wieloletnia Prognoza Finansowa odgrywa bardzo ważną rolę ponieważ 

skuteczna i efektywna realizacja ustaleń zawartych w strategii oraz Wieloletnim Planie 

Inwestycyjnym wymaga zapewnienia odpowiednich środków finansowych na ich realizację. Temu 

celowi służy Wieloletni Plan Finansowy, który można określić mianem strategii finansowej gminy. 

Stanowi on narzędzie racjonalnego gospodarowania środkami publicznymi poprzez: 

a) Powiązanie środków finansowych z celami rozwoju zawartymi w strategii; 

b) Badanie efektywności wydatkowania środków za poszczególne zadania; 

c) Harmonizowanie dochodów i wydatków budżetu gminy; 

Opracowany projekt budżetu został sporządzony w oparciu o wskaźniki, wytyczne uchwały Rady 

Miejskiej, o wnioski, zapotrzebowania w poszczególnych działach i paragrafach. Wszystkie potrzeby 

spływające na etapie przygotowania projektu powinny być zweryfikowane pod względem  potrzeb 

jak i możliwości finansowych. 

Stojąc przed zadaniem analizy przedstawionego  projektu zdawaliśmy sobie sprawę, ze każda 

podejmowana przez nas decyzja ma swój wymiar finansowy. 
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Myślę, że wszyscy zgodzimy się ze stwierdzeniem, że budżet musi być racjonalny – czyli 

uwzględniający wytyczne do budżetu, oszczędny, efektywny i racjonalny do naszych konkretnych 

łobżenickich warunków, potrzeb i oczekiwań. 

Tą racjonalność budżetu rozpatrywano na kilku płaszczyznach: 

a) Właściwego, racjonalnego rozdziału środków na poszczególne zadania w konkretnych 

działaniach; 

b) Właściwego, racjonalnego wykorzystania rozdzielonych środków; 

Racjonalizacja budżetu to minimalizacja kosztów oraz maksymalizacja zysków. 

Do takiego działania zmusza nas Ustawa o Finansach Publicznych, która jednoznacznie określa          

w jaki sposób środki publiczne muszą być wydatkowane. 

Pracując nad budżetem uważaliśmy, że analiza nie powinna być oparta na cięciach środków, ale na 

przekonaniu radnych, że konkretne propozycje są przemyślane, zweryfikowane, oparte o analizy, 

audyt, wewnętrzną kontrolę oraz kontrolę zarządczą. Uważaliśmy, że analiza tego projektu budżetu 

to dobry moment na poszukiwanie rozwiązań w wielu sferach funkcjonowania gminy                          

i wprowadzenie tych rozwiązań w życie, gdyż takie jest społeczne oczekiwanie. 

 

Dochody budżetowe: 

Należy stwierdzić, że zapotrzebowanie finansowe naszej gminy wyznaczają przekazane do jej 

realizacji zadania, które ukształtowały się w procesie stopniowej decentralizacji państwa. 

Przekazywanie gminom kolejnych zadań jest często sposobem na decentralizacje problemów, 

dochody gmin bowiem zwiększono w stopniu niewystarczającym do ich właściwej realizacji. 

Gmina jest dużym lokalnym pracodawcą w sferze obsługi mieszkańców i na niej spoczywa ciężar 

utrzymania lokalnej infrastruktury społecznej i technicznej. Z tego względu wysokie są w budżecie 

gminy wydatki w działach oświata i wychowanie, opieka społeczna i administracja samorządowa. 

Znaczna część wydatków to wydatki o charakterze „sztywnym” czyli płace, świadczenia społeczne 

czy obsługa długu. 

Biorąc pod uwagę powyższe uwarunkowania analizując sytuację finansową naszej gminy w opinii 

radnych poziom realizacji dochodów budżetowych w głównej mierze warunkuje realizację 

wydatków, dlatego też ze szczególną stanowczością należy zadbać o właściwą realizacje dochodów. 

Budżet gminy po stronie realizacji dochodów będzie trudnym budżetem. Ze względu na zmienną 

koniunkturę na rynku nieruchomości to właśnie poziom tych ostatnich dochodów jest najtrudniejszy 

do przewidzenia. 
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Wysokość dochodów zaprezentowana w projekcie budżetu została wyliczona z dużą ostrożnością      

i należy przyjąć, że zostaną w tej  wysokości zrealizowane. Należy stwierdzić, że nastąpił wzrost 

dochodów bieżących o około 1 mil zł. 

Poddając analizie źródła i wysokość dochodów zwrócono szczególną uwagę na możliwości 

pozyskania dodatkowych dochodów, ponieważ proste rezerwy dochodowe w budżecie gminy już się 

wyczerpały, natomiast wydatki bieżące wzrastają co zauważymy w tegorocznym projekcie budżetu. 

W toku dyskusji wskazano na możliwości pozyskania dodatkowych dochodów miedzy innymi z: 

a) Opłat za korzystanie z majątku gminnego oraz przeszacowania wartości wieczystego 

użytkowania; 

b) Opłata adiaceńska, którą właściciel lub użytkownik wieczysty musi zapłacić gminie, jeżeli 

wzrosła wartość nieruchomości w wyniku podziału scalenia lub inwestycji gminy                  

w wykonanie infrastruktury technicznej np. wybudowanie wodociągu czy wybudowanie bądź 

modernizacja drogi; 

c) Dochody pozyskiwane w ramach opłaty targowej, to poważne źródło dochodów, które z roku 

na rok wzrasta. Jednak w celu pełnego przekonania co do właściwej realizacji opłaty 

targowej i pełnego wykorzystania tego źródła dochodów należy poddać pełnej analizie stronę 

organizacyjną funkcjonowania targowiska oraz zastanowić się nad rozwiązaniami 

polepszającymi warunki handlowania. 

Bardzo ważnym w opinii członków komisji źródłem dochodów są środki zewnętrzne. Aby można 

było skutecznie ubiegać się o ich pozyskiwanie z szerokiej gamy oferowanych programów unijnych, 

poszczególnych ministerstw, Urzędu Marszałkowskiego, wojewody oraz różnego rodzaju fundacji 

należy korzystać z rozwiązań organizacyjnych gwarantujących przygotowanie profesjonalnych 

wniosków. 

Uzyskane przez jednostki organizacyjne gminy pełnej informacji o możliwościach pozyskania 

środków jak również właściwej koordynacji działań w zakresie skutecznego wykorzystania 

wszystkich możliwości w tym zakresie. 

Ważnymi elementami pozyskania dochodów jest majątek gminy. Należy stwierdzić, że w ostatnich 

latach znaczne środki zainwestowano miedzy innymi w świetlice wiejskie, których zasady 

organizacyjne funkcjonowania i rozliczenie ciągle czekają na analizę i rozwiązania. 

W dyskusji nad dochodami gminy przeanalizowano również zaległości podatkowe, które na dzień 

dzisiejszy wynoszą ok. 500 tys. zł. Stwierdzono, że należy czynić starania mające na celu 

wyegzekwowanie należnych kwot. 
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Wydatki budżetowe: 

Gmina nasza funkcjonuje w warunkach wysokich potrzeb inwestycyjnych o charakterze zarówno 

ilościowym jak i jakościowym. Na gminie spoczywa obowiązek realizacji szerokiego zakresu 

działań bieżących, stanowiących zasadnicze obciążenie budżetu. Możliwości finansowania zadań są 

niewspółmiernie niskie w stosunku do skali istniejących potrzeb. W tych warunkach przed władzami 

gminy stoi duże wyzwanie wzrostu efektywności wydatków budżetowych. 

Dlatego też bardzo wnikliwej analizie poddano projekt wydatków bieżących w poszczególnych 

działach, rozdziałach, paragrafach. Na wysokość podstawowych części wydatków bieżących mają 

wpływ wydatki na oświatę, dział 801, które mają decydujący wpływ na ogólny kształt budżetu. 

Ogółem wydatki planowane na oświatę w 2011 roku to kwota 12 420 014,00 zł, w tym subwencja 

oświatowa 8 398 447,00 zła finansowanie zadań oświatowych ze środków własnych to kwota 

4 021 567,00 zł. 

Biorąc pod uwagę tak wysokie koszty finansowe funkcjonowania oświaty na terenie naszej gminy 

wypracowano wniosek, aby ten dział poddać głębokiej analizie pod względem: 

a) Sieci funkcjonujących placówek oświatowych; 

b) Zatrudnienia kadry; 

c) Kosztów funkcjonowania poszczególnych jednostek oświatowych; 

d) Efektów i poziomów nauczania; 

Powyższa analiza powinna być dokonana w okresie przygotowywania nowej organizacji oświaty.   

Na wysokość wydatków bieżących ma wpływ 2,5%-owa roczna stopa inflacji, jak również spłaty rat 

kredytów wynikające z umów i ich oprocentowania.  

Analizując dział transport i łączność, rozdział drogi publiczne i gminne z ogromnymi potrzebami     

w tym zakresie na terenie całej gminy ponieważ posiadamy 143 km dróg gminnych, proponujemy 

przygotowanie wykazu potrzeb w tym zakresie aby można było sporządzić harmonogram realizacji 

naprawy stanu nawierzchni dróg na terenie całej gminy. 

W dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w rozdziale oczyszczanie miast i wsi 

przeprowadzono analizę dotychczasowego sposobu systemu utrzymania porządku i czystości na 

terenie miasta i gminy, jak również w zakresie bezpieczeństwa. Zgodnie stwierdzono, że konieczna 

jest zmiana formy realizacji tego zadania co w efekcie powinno wpłynąć na zmianę wizerunku           

i poprawę estetyki miasta i gminy.  

W tym zakresie wypracowano wniosek skierowany do Burmistrza. 

W rozdziale oświetlenie ulic, placów i dróg zwrócono uwagę na dokonanie przeglądu punktów 

świetlnych na terenie miasta i całej gminy oraz sporządzenie potrzeb w tym zakresie. 
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W dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w rozdziale Domy i  Ośrodki Kultury, 

świetlice i kluby analizowano możliwości wykorzystania obiektu znajdującego się w Parku 

Miejskim po byłym Gminny Centrum Kultury. Komisja skłania się za pozostawieniem tego obiektu 

w dyspozycji Urzędu z sugestią udostępnienia go organizacjom pozarządowym, Gminnej Komisji 

ds. rozwiązywania problemów alkoholowych. 

Analizując zadaniowy projekt wydatków budżetowych na 2011 rok stwierdzono, że w celu 

racjonalizacji wydatków bieżących niezbędne wydaje się bieżące prowadzenie w gminnych 

jednostkach organizacyjnych bieżącej analizy wydatkowanych środków finansowych w ramach 

kontroli zarządczej, której zadaniem jest: 

a) Sprawdzenie czy wydatki publiczne dokonywane są w sposób celowy i oszczędny                  

z zachowaniem zasad uzyskiwania najlepszych efektów z danych nakładów oraz 

optymalnego doboru metod i środków służących osiągnięciu założonych celów; 

b) Celem kontroli zarządczej jest zapewnienie zgodności działalności z przepisami prawa oraz 

procedurami wewnętrznymi, zapewnienie skuteczności i efektywności działania, zapewnienie 

wiarygodności sprawozdań oraz efektywności i skuteczności informacji. 

 

Wydatki majątkowe: 

Na wydatki majątkowe w projekcie budżetu zaplanowano kwotę 12 974 569,00 zł. W ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, którego celem jest poprawa gospodarki wodno-ściekowej 

w naszej gminie poprzez budowę sieci wodociągowej, sieci kanalizacyjnej i modernizacja stacji 

uzdatniania wody i oczyszczalni ścieków komunalnych realizowanych będzie 5 zadań 

inwestycyjnych: 

a) Budowa sieci wodociągowej Kościerzyn Mały i Trzeboń; 

b) Modernizacja oczyszczalni ścieków w Liszkowie; 

c) Modernizacja uzdatniania wody w Łobżenicy; 

d) Modernizacja uzdatniania wody w Dźwiersznie Wielkim; 

e) Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Liszkowo, Fanianowo i Dębno. 

 

W ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego nastąpi budowa systemów 

kanalizacji zbiorczej. Celem tego zadania jest budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Łobżenica, Rataje, Luchowo, Kościerzyn Mały, Szczerbin IV etap budowa kanalizacji deszczowej  

w Łobżenicy. 
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Powyższe prace zostaną wykonane w ramach dwóch części: 

Część I: Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Łobżenica, Luchowo, Rataje, 

Kościerzyn Mały, Szczerbin Etap IV. 

Część II: Budowa sieci kanalizacji deszczowej w Łobżenicy. 

W ramach realizowanych zadań inwestycyjnych zaplanowano budowę placu zabaw w Łobżenicy 

przy ul. Adama Mickiewicza 20 w otoczeniu Gimnazjum i Gminnego Centrum Kultury oraz budowę 

placu zabaw przy ul. Złotowskiej w Parku Miejskim. 

W trakcie analizy potrzeb inwestycyjnych gminy podnoszono kwestię realizacji wielu potrzeb 

inwestycji zgłoszonych do budżetu w formie wniosków. W tegorocznym budżecie wiele poważnych 

potrzeb nie mogło zostać uwzględnionych w projekcie budżetowym, natomiast w momencie ponad 

planowych dochodów będzie można przeanalizować wprowadzenie ich do budżetu i ewentualną 

realizację. 

Reasumując należy stwierdzić, że budżet na 2011 rok proponowany w kształcie wypracowanym 

przez Komisje Rady jest planem finansowym gminy zabezpieczającym podstawowe potrzeby           

w zakresie realizacji zadań własnych, mamy odczucie, że jest budżetem odpowiedzialnym, ale 

przede wszystkim rozwojowym dla naszego środowiska ponieważ uwzględnia poważne zadania 

inwestycyjne. 

Mamy również świadomość, że wiele potrzeb formułowanych we wnioskach do budżetu nie zostało 

uwzględnionych, ponieważ akceptacja tych potrzeb bez zabezpieczenia finansowego 

uniemożliwiałaby ich realizację i byłaby nie racjonalna. 

Jako Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej          

w Łobżenicy w imieniu wszystkich członów komisji proszę o akceptację wypracowanego kształtu 

budżetu a organ wykonawczy czyli Burmistrza Łobżenicy o właściwą realizację w 2011 roku. 

 

W trakcie pracy nad projektem budżetu na 2011 rok wypracowano następujące wnioski, które 

zostały skierowane do Burmistrza Łobżenicy: 

• należy dokonać analizy dochodów związanych z gospodarowaniem nieruchomościami 

oraz podjąć działania w zakresie: 

a) weryfikacji potencjału podatkowego; 

b) przeszacowania opłat za wieczyste użytkowanie; 

c) możliwości stosowania opłat adiaceńskich; 

d) sprzedaży i dzierżawy nieruchomości komunalnych w drodze przetargu; 

• przygotować propozycję rozwiązania problemu parkowania pojazdów samochodowych   

w Łobżenicy z uwzględnieniem lokalizacji parkingów oraz określeniem warunków 
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niezbędnych związanych z wykonaniem planowanych przedsięwzięć w tym zakresie jak 

też określenie harmonogramu działań; 

• biorąc pod uwagę wysokie koszty funkcjonowania oświaty na terenie naszej gminy, 

należy dział ten poddać głębokiej analizie pod względem: 

a) sieci funkcjonujących placówek oświatowych 

b)  pod względem zatrudnienia kadry 

c) kosztów funkcjonowania poszczególnych jednostek oświatowych 

d) efektów i poziomu nauczania 

Powyższa analiza powinna być dokonana w okresie przygotowania organizacji oświatowej. 

• wypracować nową formę utrzymania porządku i czystości na terenie miasta i gminy,      

co w efekcie powinno wpłynąć na zmianę wizerunku i poprawę estetyki miasta i gminy; 

• przeanalizować możliwości zagospodarowania budynku po byłej szkole w Witrogoszczy, 

z możliwością wykorzystania obiektu na lokale mieszkalne lub sprzedaż całego budynku; 

• należy dokonać przeglądu urządzeń oświetleniowych na terenie miasta i gminy oraz 

sporządzić wykaz potrzeb w tym zakresie; 

• należy dokonać przeglądu wszystkich dróg gminnych oraz ulic i przygotować program 

budowy i przebudowy dróg i ulic w gminie; 

Temat dróg gminnych zarówno tych położonych w mieście jak i na terenach wiejskich był szeroko 

dyskutowany. Ogółem posiadamy 143 km dróg gminnych z tego 14 km na terenie miasta Łobżenicy. 

Jako radni jesteśmy zobowiązani zadbać o wszystkie drogi gminne, zarówno te wiejskie jak               

i miejskie. 

Na ostatnim posiedzeniu komisji większość radnych skłaniała się, aby na terenie miasta w pewnej 

kolejności poprawić nawierzchnię dróg tam, gdzie zostały zakończone prace związane z kanalizacją. 

Jako radni uważamy, że wszystkie drogi gminne należy traktować w sposób równy tzn. nie ma 

wyższości dróg miejskich nad wiejskimi. Dlatego też został wypracowany wniosek: 

• należy dokonać przeglądu wszystkich dróg i przygotować zakres potrzeb oraz 

harmonogram napraw. 

Komisja Finansowa, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej podjęła również decyzje 

związanych z rozpatrzeniem wniosków, które wpłynęły do Burmistrza: 

• w sprawie wniosku Parafii pod wezwaniem Św. Mikołaja w Dźwiersznie Wielkim 

dotyczącego dofinansowania zadania polegającego na wzmocnieniu konstrukcji kościoła 

komisja wyraziła pozytywną opinię w sprawie dotacji na ten cel w wysokości 20 000 zł; 
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• w sprawie wniosku Parafii pod wezwaniem Św. Trójcy w Łobżenicy dotyczącego 

dofinansowania na pokrycie dachowe kościoła komisja wyraziła pozytywną opinię          

w sprawie dotacji na ten cel w wysokości 20 tys. zł; 

• w sprawie wniosku Klubu Karate „Natan” komisja proponuje dofinansowanie hali 

sportowej w ramach programu 400 miast; 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Podziękował za szczegółowe sprawozdanie z posiedzeń Komisji Finansowej dotyczących budżetu. 

Oznajmił, iż będzie przedstawiał zaproponowane poprawki do budżetu w celu ich omówienia            

i późniejszego przegłosowania. 

 

Pierwsza poprawka jest to zwiększenie dochodów o kwotę 723 661,00 zł w planie dochodów 

budżetowych na 2011 rok. W projekcie budżetu uwzględniono refundację programu realizowanego  

z PROW „Poprawa gospodarki ściekowej”. Zaproponowana kwota była niższa, ponieważ na 

moment sporządzania budżetu nie był podpisany harmonogram robót z wykonawcą, dlatego nie 

można było precyzyjnie określić możliwości zwrotu środków. 

Następnie zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. 

 

Wobec braku uwag przeszedł do przegłosowania pierwszej poprawki do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

Kolejną poprawka w dziale rolnictwo i łowiectwo dotyczy budowy wodociągu Stebionek. Na 

wniosek Burmistrza wydatki na to zadanie zostały ustalone na kwotę 30 000,00 zł. 

Następnie zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. 

 

Wobec braku uwag przeszedł do przegłosowania poprawki do budżetu Gminy Łobżenica. 

Stwierdził, iż poprawka została przyjęta jednogłośnie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 
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Następna poprawka odnośnie zmiany w dziale rolnictwo i łowiectwo, dotyczy wprowadzenia 

wolnych środków w kwocie 1 511 659,00 zł na realizowanie programu PROW z przeznaczeniem na 

realizację wydatków inwestycyjnych jednostek budżetowych według kwalifikacji 010-01041-6057         

i 6059. Następnie poprosił Burmistrza o bliższe przedstawienie sprawy. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, iż zagadnienie to omawiane było na komisjach Rady Miejskiej. W miejscowości 

Dźwierszno Wielkie znajdują się zbiorniki, które nie posiadają atestu a do tego są częściowo 

skorodowane. W miejscu tym miał być zamontowany zbiornik o pojemności 50 tysięcy litrów.        

Zaistniała taka sytuacja i jest możliwość zamontowania na tej samej podstawie zbiornika                    

o pojemności 100 tysięcy litrów. W najbliższym czasie nastąpić ma wyłączenie hydroforni                

w Dziegciarni, która generuje największe koszty ze wszystkich hydroforni, dlatego niezbędny jest 

zapas wody na cały rejon, który zabezpiecza hydrofornia w Dźwiersznie Wielkim. Zmiana powstała 

również z tego względu, iż miał być tam zamontowany zbiornik leżący. 

 

Wiceburmistrz T. Perliński 

Dodał, iż jest to decyzja bardzo racjonalna, ponieważ w momencie montażu zbiornika 100 tysięcy 

litrowego nie zajdzie zagrożenie braku wody, tak jak by to było w przypadku montażu zbiornika 50 

tysięczno litrowego, ponieważ zbiornik ten nie zabezpieczy potrzeb. Jest to przyszłościowe zadanie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. Wobec braku uwag przeszedł do przegłosowania 

poprawki do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

Następną poprawką w dziale drogi transport i łączność jest zwiększenie wydatków w kwocie 

67 736,00 zł i jest to zwiększenie wydatków na bieżący remont i utrzymanie poprawy stanu 

przejezdności dróg gminnych. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższą poprawkę do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 
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Kolejna poprawka jest to zmniejszenie wydatków o kwotę 180 000,00 zł związanych ze 

zmniejszeniem środków na realizacji zadania dokumentacji drogowej. 

 

Wobec braku uwag przeszedł do przegłosowania poprawki do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

Następna zaproponowana poprawka dotyczy wydatków inwestycyjnych i jest to zwiększenie             

o kwotę 79 603,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie dokumentacji na drogi osiedlowe na Osiedlu 

Słonecznym, na ul. Batorego, ul. Złotowskiej oraz przygotowanie dokumentacji na Plac Wolności      

i Plac Zwycięstwa celem złożenia wniosku o dofinansowanie. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższą poprawkę do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

Kolejna poprawka w planie wydatków budżetowych to poprawka w dziale administracja publiczna 

dotycząca zwiększenia wydatków na Radę Miejską o kwotę 30 000,00 zł na koszty funkcjonowania 

rady. 

 

Wobec braku uwag przeszedł do przegłosowania poprawki do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

Następna poprawka dotyczy działu administracja publiczna – promocja jednostek samorządu 

terytorialnego, dotyczy zwiększenia wydatków o kwotę 20 000,00 zł związanych                               

z funkcjonowaniem sołectw. 

 

Wobec braku uwag przeszedł do przegłosowania poprawki do budżetu Gminy Łobżenica. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

Kolejna poprawka w dziale działalność usługowa dotyczy zwiększenia środków o 50 000,00 zł na 

przystąpienie do zmian w Planie Zagospodarowania Przestrzennego Gminy. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższą poprawkę do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

Następną omawianą poprawką jest zwiększenie środków o 20 000,00 zł na prace remontowo-

dostosowawcze budynku w Parku Miejskim. 

 

Wobec braku uwag przeszedł do przegłosowania poprawki do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

Kolejna zmiana dotyczy zwiększenia środków na zadania z zakresu polityki społecznej o kwotę 

90 000,00 zł na zakup samochodu do WTZ w Liszkowie do przewożenia uczestników warsztatów 

wspólnie z Gminą Wyrzysk. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższą poprawkę do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska został zaproponowany wniosek                       

o zwiększenie budżetu o 20 000,00 zł na opracowanie programu zaopatrzenia energetycznego gminy. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższą poprawkę do budżetu Gminy Łobżenica. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

Kolejną zaproponowaną zmianą w gospodarce komunalnej i ochronie środowiska w gospodarce 

odpadami jest wprowadzenie kwoty w wysokości 32 661,00 zł na zadanie z zakresu budowy 

wspólnego składowiska odpadów komunalnych z gminami w Złotowie. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższą poprawkę do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

Wprowadzenie do planu wydatków budżetowych na rok 2011 zadania modernizacji wieży ciśnień, 

zwiększenie wydatków na ten cel 1 167 000,00 zł. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższą poprawkę do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

W dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego proponowane jest zmniejszenie dotacji na 

instytucję kultury o kwotę 15 000,00 zł. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższą poprawkę do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

Następną zmianą jest dotacja dla instytucji kultury w celu realizacji wspólnego programu „Szlakiem 

Sanktuariów Północnej Wielkopolski” z gminami Szydłowo i Ujście, zwiększenie w kwocie 

3 750,00 zł. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższą poprawkę do budżetu Gminy Łobżenica. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

Kolejną zmianą jest zmiana rezerwy dotycząca instytucji kultury na poszczególne działania. 

Zmniejsza się o kwotę 145 000,00 zł a kwotę 120 000,00 zł przenosi się na poszczególne działania   

w tym zakresie: 60 000,00 zł dotacja na Klub Sportowy „Pogoń”, 30 000,00 zł na Towarzystwo 

Sportowe „Korona” oraz 30 000,00 zł na LZS. Jest to rozdysponowanie środków do stowarzyszeń 

sportowych przydzielanych w ramach konkursu w myśl przepisów ustawy o pożytku i wolontariacie 

oraz przyjętego przez Radę Miejską „Rocznego Programu Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi”. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższą poprawkę do budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów 

„przeciw” nie stwierdzono, przyjęła poprawkę do budżetu. 

 

Oznajmił, iż są to wszystkie poprawki, które do budżetu były przyjęte.  

Następnie przedstawił Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 grudnia 2010 

roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Łobżenica na 

2011 rok, która stanowi załącznik nr 4 do protokółu. 

W dalszej wypowiedzi przedstawił Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 

grudnia 2010 w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego               

w projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Łobżenica na 2011 rok, która stanowi załącznik   

nr 5 do niniejszego protokółu. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Łobżenica na 2011 rok. 

 

Rada Miejska w obecności 10 radnych, uczestniczących w posiedzeniu 10 głosami „za”,  głosów 

„przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr VI/24/11        

w sprawie budżetu Gminy Łobżenica na 2011 rok, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 
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Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Podziękował wszystkim radnym za opiniowanie budżetu, za rzetelną pracę nad budżetem, który 

głównie wypracowała Pani Wiesława Adamowska Skarbnik gminy wraz z pracownikami, 

kierownikami jednostek. 

Dodał, iż „nie jest to budżet marzeń”, jednak tak jak to bywało w latach poprzednich, wiele zadań     

z listy rezerwowej czasami udaje się zrealizować. Rozmowy, ale często i kłótnie nad budżetem 

doprowadziły do tego, iż jest to budżet dalszego rozwoju gminy.  

Powiedział, iż gminę czeka inwestycja stulecia – jest to kanalizacja Gminy Łobżenica. Po raz 

kolejny serdecznie podziękował za cały wkład pracy włożony w budżet. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przyznał rację przedmówcy, iż praca nad budżetem była intensywna. Wyraził aprobatę, iż udało się 

uzyskać porozumienie. Następnie podziękował za współpracę. 

 

Członek Zarządu Powiatu Pilskiego Stefan Piechocki 

Pogratulował uchwalenia budżetu, dodając, iż skoro udało się wprowadzić taką liczbę poprawek 

widać, iż jest to budżet kompromisu. Następnie życzył sukcesów w jego realizacji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak ogłosił 15 minut przerwy. 

Sale posiedzeń opuszcza Radna Monika Tadych pomniejszając tym samym liczbę  członków Rady, 

biorących  udział w posiedzeniu, do 9 osób. 

 

Ad 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2011 rok omawiany był na komisjach Rady Miejskiej. Dodał, iż 

zmiana w uchwale nastąpiła z uwagi na zmianę przepisów, które weszły w życie z mocą 

obowiązującą od dnia 1 stycznia 2011 roku. 

Dlatego w uchwale Nr XLI/281/10 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 29 października 2010 roku   

§ 1 ust 1, pkt. 2, ppkt. d otrzymuje nowe brzmienie: 

 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń 

zdrowotnych, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń od 1m² powierzchni 

użytkowej           4,27 zł 
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Wobec braku uwag odczytał całe brzmienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2011 rok. 

 

Rada Miejska w obecności 10 radnych, uczestniczących w posiedzeniu 10 głosami „za”,  głosów 

„przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr VI/25/11        

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na 2011 rok, która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przeszedł do omówienia projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na realizację inwestycji 

modernizacji oczyszczalni i stacji uzdatniania wody oraz budowy kanalizacji deszczowej.   

Oznajmił, iż projekt uchwały został przedstawiony Radzie Miejskiej jako sprawa bardzo pilna. 

Następnie poprosił Skarbnika Łobżenicy Panią Wiesławę Adamowską o omówienie powyższego 

projektu uchwały. 

 

Skarbnik Łobżenicy W. Adamowska 

W budżecie, który został dzisiaj uchwalony zostały zaplanowane przychody z tytułu kredytu do 

kredytu. 

Kwota 3 794 569,00 zł przeznaczona jest na dalszą realizację programu poprawa gospodarki wodno 

– ściekowej w Gminie Łobżenica poprzez budowę sieci wodociągowych , modernizację oczyszczalni 

ścieków komunalnych, stacji uzdatniania wody w miejscowościach: Kościerzyn, Trzeboń, 

Łobżenica, Dźwierszno Wielkie, Dębno, Fanianowo i Liszkowo. 

Drugi kredyt planowany w budżecie na 2011 rok to kwota 2 880 000,00 zł na budowę kanalizacji 

deszczowej w mieście Łobżenica. 

Proponuje się podjąć jedną uchwałę na obydwa kredyty i z uwagi na to, że zadanie pierwsze czyli 

poprawa gospodarki wodno – ściekowej w Gminie Łobżenica jest w trakcie realizacji to jest 

konieczność przystąpienia do procedur w sprawie pozyskania kredytu. Pomimo, że została wydana 

do projektu budżetu pozytywna opinia o długu dla miasta Łobżenica, dla każdego kredytu 

Regionalna Izba Obrachunkowa musi jeszcze oddzielnie wydać opinię stosowną, która będzie 

przedstawiona bankowi, który będzie udzielał gminie kredytu. 

Dodała, iż planowany kredyt będzie zaciągnięty w Banku Ochrony Środowiska, który jest jedynym 

bankiem udzielającym takie preferencyjne kredyty. 
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Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na 

realizację przedsięwzięć inwestycyjnych w roku 2011. 

 

Rada Miejska w obecności 10 radnych, uczestniczących w posiedzeniu 10 głosami „za”,  głosów 

„przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr VI/26/11        

w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na realizację przedsięwzięć 

inwestycyjnych w roku 2011, która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przeszedł do omówienia projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej      

w Łobżenicy na rok 2011. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie powyższego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska w obecności 10 radnych, uczestniczących w posiedzeniu 10 głosami „za”,  głosów 

„przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr VI/27/11        

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy na rok 2011, która stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Kolejnym punktem obrad jest przedstawienie planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej            

w Łobżenicy. 

Oznajmił, iż komisje nie zatwierdzają swoje plany pracy uchwałą, tylko wewnętrzną decyzją komisji 

w tym zakresie. 

Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Pana Piotra Łososia o przedstawienie planu pracy Komisji Finansowej. 
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Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej          

w Łobżenicy P. Łososia 

Przedstawił plan pracy Komisji Finansowej, który stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił Wiceprzewodniczącego Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Pana Antoniego Kapeję o przedstawienie planu pracy Komisji Oświaty. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja 

Przedstawił plan pracy Komisji Oświaty, który stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Pana Tomasza Kupczyka o przedstawienie planu pracy 

Komisji Komunalnej. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej           

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy T. Kupczyk 

Przedstawił plan pracy Komisji Komunalnej, który stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż kolejnym tematem w porządku obrad jest przedstawienie sprawozdania Komisji 

Rewizyjnej w sprawie wyników kontroli realizacji zadania dowozu uczniów do szkół.  

Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Grzegorza Bruskiego                        

o zaprezentowanie sprawozdania w zakresie propozycji co do wypracowania ewentualnych 

wniosków. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej G. Bruski 

Oznajmił, iż w posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Rewizyjnej oraz zaproszeni goście: 

Ø Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 
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Ø Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół Pani Maria Klóska 

Ø Przedstawiciel przewoźnika Pani Anna Nowak 

Ø Przedstawiciel przewoźnika Pan Eugeniusz Wójcik 

Komisja na podstawie otrzymanych dokumentów stwierdza, iż usługi przewozowe prowadzi firma 

przewozowa z Łobżenicy oraz Towarzystwo Przewozowe „Beta Bus” z Piły. 

W bieżącym roku szkolnym 2010/2011 liczba uczniów dowożonych i dojeżdżających wynosi 694    

w tym do Gimnazjum Publicznego w Łobżenicy kupowanych jest 29 biletów miesięcznych. Bilety 

miesięczne kupowane są z uwagi na brak możliwości korzystania z przewozów zamkniętych. 

Ustalono, że dzienna ilość kilometrów dowozu wynosi 834,79. Stawka za kilometr wynosi 3,84 zł. 

Komisja podczas posiedzenia wniosła uwagi w stosunku do firmy przewozowej w zakresie 

ogrzewania autobusów w okresie zimowym oraz pobieranie opłat od młodzieży dojeżdżającej do 

Liceum. 

Pan Eugeniusz Wójcik wyjaśnił, iż problem ogrzewania autobusów został rozwiązany poprzez 

dodatkowo zamontowanie nagrzewnic. 

W sprawie pobierania opłat wyjaśnił, iż pobierane opłaty od młodzieży są znikome w zamian za co 

firma przewozowa Pana Eugeniusza Wójcika  przywozi z Piły za darmo dary spożywcze do Miejsko 

- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy. 

Komisja stwierdziła, iż Autobus marki Autosan, który Gmina Łobżenica otrzymała w 2002 roku dla 

przewozu uczniów został powierzony przewoźnikowi w użytkowanie z wykorzystaniem tylko            

i wyłącznie dla transportu uczniów i dzieci. 

W umowie dzierżawnej ustalono dzierżawę za najem autobusu w wysokości 2 000,00 zł brutto 

miesięcznie. Umowa została zawarta na okres prowadzenia usług przewozowych. 

Po uzyskaniu informacji komisja nie wnosi żadnych zastrzeżeń co do wywiązywania się z zawartej 

umowy na przewozy dzieci i uczni do szkół na terenie Gminy Łobżenica. Drugim punktem 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej było omówienie warunków zatrudnienia opiekunów sprawujących 

nadzór nad dowozem dzieci. 

Po uzyskaniu informacji od Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół Pani Marii Klóski na temat 

pracy opiekunów komisja stwierdza, iż opiekunowie nie należycie wykonują swoje obowiązki. 

Członkowie komisji podjęli wniosek skierowany do Burmistrza Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka        

o przeprowadzenie rozmów z Dyrektorami szkół w sprawie zasad bezpieczeństwa uczniów przy 

wsiadaniu i wysiadaniu z autobusu podczas ich dowozu.  
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Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Oznajmił, iż zarzuty, które przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej             

w Łobżenicy Pan Grzegorz Bruski są słuszne. W tej sprawie przeprowadził rozmowy i wysłał 

stosowne pismo dotyczące powyższej sprawy do wszystkich dyrektorów szkół. 

Zaznaczył, iż taka sytuacja, gdy niepełnosprawne dziecko zostaje bez opieki nie może się powtórzyć. 

Dodał, iż w momencie, gdy taka okoliczność się powtórzy zostaną wyciągnięte ostre konsekwencje. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zapytał Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Pana Grzegorza 

Bruskiego czy jeśli są wolne miejsca w autobusie to czy przewoźnik zabiera pasażerów. Jeśli tak to 

czy pobiera opłaty i ile one wynoszą. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Powiedział, iż problemem jest to, że nie ze wszystkich wsi jest możliwość dojazdu młodzieży do 

szkół, zwłaszcza do Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Łobżenicy, przykładem takiej wsi jest 

Dziegciarnia. 

Dodał, iż jeżeli są wolne miejsca w autokarze to przewoźnik zobowiązany jest zabrać pasażerów bez 

pobierania opłat. Problem było również to, że starsi uczniowie wypraszali młodszych uczniów          

z przynależnych im miejsc w autokarze. Po zasygnalizowaniu takiego problemu, został on 

natychmiastowo rozwiązany. 

  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej G. Bruski 

Odpowiedział, iż na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej zapytał przedstawiciela przewoźnika Pana 

Eugeniusz Wójcika, czy jeżeli są wolne miejsca w autobusie to czy kierowca zabiera pasażerów           

i pobiera za to opłatę. Pan Wójcik odpowiedział, iż są to znikome opłaty, które pobiera w zamian za 

przywiezienie darów z Piły dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Uważa, że szansa edukacyjna to szansa jaką możemy młodemu pokoleniu dać, jeżeli jest miejsce      

w autobusie i zabieramy dzieci to przewoźnik nie powinien pobierać opłat. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Oznajmił, iż po koordynacji przewozów, po ich zmianie nie zostaje dużo wolnych miejsc                 

w autokarach. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

W wyniku analizy powyższego zagadnienia zaproponował wniosek, aby zobowiązać przewoźnika 

wykonującego usługi przewozu do bezpłatnego zabierania uczniów szkół ponadgimnazjalnych przy 

zachowaniu zasad bezpieczeństwa związanego z transportem osób. 

Następnie zapytał czy są opracowane procedury zachowania opiekunów przez dyrektorów szkół? 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, że takie procedury są opracowane i każdy opiekun wie jak powinien się zachowywać. 

Jednak często bywało tak, że opiekun zamiast siedzieć w tyle autokaru, siedział na początku              

z kierowcą.  

Dodał, iż pozytywną zmianą jest brak zniszczeń w autobusach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zaproponował wniosek, aby zobowiązać dyrektorów szkół do weryfikacji obowiązujących zasad 

pełnienia obowiązków zatrudnianych opiekunów oraz do nadzoru w czasie wykonywania czynności 

opieki podczas dowozu. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 

 

Rada Miejska w obecności 9 radnych, uczestniczących w posiedzeniu 9 głosami „za”,  głosów 

„przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono przyjęła wniosek aby zobowiązać 

dyrektorów szkół do weryfikacji obowiązujących zasad pełnienia obowiązków zatrudnianych 

opiekunów oraz do nadzoru w czasie wykonywania czynności opieki podczas dowozu. 

 

Ad 13 

W tym punkcie porządku obrad głosu nie zabrano. 

 

Ad 14 

• P. Łosoś 

1. Zaproponował Burmistrzowi Łobżenicy E. Cerlakowi rozważenie możliwości przystąpienia 

do współpracy z Gminą Partnerską. Od kilkunastu lat temat ten, który jest elementem 

zewnętrznej promocji poruszany jest przez Radę Miejską. 

Oznajmił, iż jako gmina nie wskazane jest izolować się, tylko podjąć współpracę z inną 

gminą zarówno na terenie Polski jak i zagranicą. Zaproponował Gminę w Niemczech bądź     
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w Holandii. Koszty, które gmina musiałaby przeznaczyć na ten cel są niewspółmierne do 

korzyści jakie można osiągnąć z tego tytułu.  

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, iż chce przeprowadzić rozmowę z przedstawicielami gminy znajdującej się w Niemczech 

zlokalizowanej w okolicy Hanoweru. Prawdopodobnie do takiego porozumienia dojdzie. 

Dodał, iż gmina ta pod względem wielkości podobna jest do naszej gminy. 

 

• A. Kapeja 

1. Poinformował i zaprosił na zakończenie rozgrywek piłki halowej, organizowanych przez 

LZS, które odbędzie się 12 lutego o godz. 17:00 w Hali Sportowej. 

 

• A. Mojsiewicz 

W imieniu radnych, którym wygasły mandaty, serdecznie podziękował za czas spędzony 

razem. Ten czas wspominany będzie dobrze i choć bardzo krótki to został aktywnie 

spędzony. Stwierdził, iż owocnie pracując dla dobra gminy radni zrobili w tych dwóch 

miesiącach wiele. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Podziękował za taką ocenę krótkiego okresu współpracy. Dodał, iż to społeczeństwo powierza 

mandaty, które trzeba umieć sprawować i jak najlepiej umieć służyć swoją wiedzą                               

i umiejętnościami sprawom publicznym. Następnie życzył radnym powodzenia w wyborach. 

W dalszej części wypowiedzi przedstawił pismo, które dotarło do Rady Miejskiej na początku 

kadencji stanowiące załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Zarząd Miłośników Łobżenicy zwraca się z prośbą o powołanie komitetu obchodów 700-lecia 

nadania praw miejskich Łobżenicy. 

Oznajmił, iż koniec obecnej kadencji przypada na rok 2014, w roku kiedy przypada jubileusz       

700-lecia Łobżenicy. 

Powiedział, że podczas obchodów 600-lecia nadania praw miejskich Łobżenicy poprzednicy 

dzierżący władzę w Łobżenicy potrafili dobrze zorganizować obchody z korzyścią dla mieszkańców 

miasta. 

Dzisiaj jest ten czas, kiedy należy pomyśleć o tym, aby przygotować się odpowiednio do tego 

wydarzenia w 2014 roku. Takie święto jest doskonałą okazją do promocji gminy, dla 

zaprezentowania jej walorów, dla zainteresowania różnych mediów, w tym ogólnokrajowych. 
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Historyczne korzenie Łobżenicy sprzyjają ku temu, aby różne inicjatywy, zarówno mieszkańców 

Łobżenicy jak i wielu działaczy społecznych móc zmaterializować. 

Zwrócił się do Burmistrza mówiąc, że jest dobry czas, aby spotkać się z grupą inicjatywną                  

i pomyśleć nad powołaniem komitetu obchodu tego święta już teraz. Sugerował, aby zaplanować 

elementy obchodu jak również spróbować zabezpieczyć środki finansowe na ten jubileusz.  

Aby wypromować Łobżenicę i przygotować ją do godnego obchodzenia tego święta jest istotny 

czas, aby podjąć działania organizacyjne. 

 

Prezes Towarzystwa Miłośników Łobżenicy J. Dubiela 

Jako ciekawostkę powiedział, że w roku 1943 Niemcy obchodzili 700-lecie miasta Łobżenicy. Z tej 

okazji poczyniono takie przedsięwzięcia jak przełożenie bruku na ul. Dworcowej (obecnie               

ul. Wyrzyska), przełożono bruk na dwóch rynkach oraz utwardzono drogę do Rataj. Nie ma jednak 

daty potwierdzającej wcześniejsze nadanie praw miejskich Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Oznajmił, iż dostępne źródła historyczne mówią, iż Łobżenica prawa miejskie otrzymała w roku 

1314, inne opracowania nie są znane. 

 

Ad 14 

W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy           

E. Starszak o godzinie 14:15 zamknął obrady VI sesji zwyczajnej Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

 

 

                                                                             

     Protokółowała:                                                                       Przewodniczył:                                        

(-) Wozińska Magdalena                                                                             (-) Edward Starszak 
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